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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hol tart a tatabányai pályaudvar 
akadálymentesítése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Hosszú  ideje  fennálló  probléma,  hogy  a  tatabányai  vasútállomás  peronjait  az  utasok  csak  egy
felüljárón keresztül tudják megközelíteni. A lépcsősort a megépülése óta számos kritika érte, mert
rengeteg nehézséget okoz az utasoknak. Idősek, kismamák, nehéz csomagokkal utazók alig tudnak
eljutni a vonatokhoz.

 

Ennek kapcsán 2021. február 17-én jelent meg a Vasutasmagazinban, a MÁV hírportálján az a cikk,
mely szerint 2022-ben a peronok mellé lifteket telepítenek. A tervek szerint ideiglenes megoldásról
van szó, ami legfeljebb három évig tart. 2025-ben ugyanis a pályaudvar teljes korszerűsítésen esik
át.

 

A tervezett beruházás költsége a tervek szerint már akkor elérte a fél milliárd forintot. A forrásokat
még nem tudták pontosan megjelölni: a MÁV, illetve a Modern városok Program is szóba jöhetett.
A liftek üzembe helyezését 2022 tavaszára ígérték.

 

Ennek  ellenére  a  mai  napig  nem  történt  semmi  az  ügyben.  Liftek  azóta  sincsenek,  marad  a
megerőltető  lépcsőzés.  A vasúti  korlátozások  miatt  ráadásul  azoknak  is  meg  kell  küzdeni  a
lépcsősorral, akik eddig a nemzetközi járatokkal csak áthaladtak a vasútállomáson. Most a Bécsből
vagy Frankfurtból utazók is kénytelenek csomagjaikkal egy komoly fizikai kihívásnak megfelelni,



hogy  eljussanak  a  tatabányai  vonatpótló  buszokhoz.  Ez  az  állapot  tarthatatlan  2023-ban,  egy
nagyforgalmú megyeszékhelyen pedig különösen nem jelenthet megoldást.

 

Ezért  a  2024.  évi  központi  költségvetéséről  szóló  törvényjavaslathoz  módosító  indítványt
nyújtottam  be  az  ügyben.  Az  akadálymentesítésének  érdekében  tett  javaslatomat  akkor  nem
támogatta a kormánypárti többség.

 

De az ügy nem rólam szól. A probléma létezik, amivel mindenki tisztában van. Tudom, hogy a
Kormányban  is  felmerült  már,  megvan  a  szándék  a  megoldásra.  Pedig  már  a  jogerős  építési
engedélyt  is  kiadták,  tehát  ha  lesz  forrás,  akkor  azonnal  indulhat  a  megvalósítás.  Történtek  is
lépések, de valahol mindig elakadt a dolog. A tatabányaiak szeretnének tisztán látni az ügyben.

 

Ezért kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Hogyan látja a tatabányai vasútállomás akadálymentesítésének esélyeit?

2. Mikor helyezhetik üzembe a lifteket?

 

Várom válaszát.

 

dr. Gurmai Zita
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